
12 ef Tref  Mark 2:23-28  III årg (EG 2003) 

 

Inledning: Tänk på vilodagen så att du helgar den! I den judiska traditionen är det ett mycket 

viktigt bud. Gud vill människans bästa. Han vill syndernas förlåtelse, hennes frihet och glädje. 

Men en människa som inte känner Gud misstolkar det tredje budet. Därför kringgärdar 

fariséerna det med stadgar och förordningar.  

 

Den gamla människan blir upptagen med sin laglydnad, medan den nya människan 

tänker på människors bästa. 

 

1. Den gamla människan är upptagen med sin laglydnad 

a) Det är inget fel med laglydnad. Felet är att fixera sig vid tolkningar för att samtidigt 

försumma det som är viktigare. Det handlar om inställning, attityder, ja, om hjärtat.  

b) Varför gör de sådant på sabbaten som inte är tillåtet? Deut 23:25f, muntliga tradition anger 

för sabbaten 39 förbjudna sysslor. Däribland skördearbete. Att nonchalera sabbatsbudet kunde 

föranleda dödsstraff. Är detta ett förtäckt hot mot Jesus? 

c) Den gamla människan är likadan idag. När hon glömmer Guds sätt att frälsa blir det näst 

bästa det bästas fiende. Människan tillmäter sitt eget agerande stor betydelse. Hon blir 

självcentrerad.   

d) Också kristna människor kan vara upptagna av etik och moral, liturgiska ordningar och 

samtidigt försumma det viktigaste. Sådana ska inte vi vara. 

 

2. Den nya människan (Jesus) tänker på människors bästa. 

a) Jesus leder samtalet med fariséerna bort ifrån sina lärjungar till kung David. David var på 

flykt och han och hans sällskap hade varit utan mat en längre tid. Då försåg han sina hungriga 

lärjungar med skådebröden. (Eller ansiktets bröd. De var 12 som bars fram varje vecka, Lev 

24:8, och bröden vittnade om ständig Guds närvaro) Här hänger ett påstående i luften. Om 

kung David kunde göra detta hur mycket mer … kan då inte Jesus förse oss? Han är den nye 

David! (Mark 11:10) Jesus är den nya människan och i honom är också vi nya människor. 

b) Sabbaten, för oss söndagen, är till för att helgas. 1. För att vi ska påminnas om och ta emot 

syndernas förlåtelse, om friheten och glädjen. 2. Men den är också ett vittnesbörd om Guds 

rike. När riket bryter in behöver ingen gå hungrig. Ingen vara sjuk. Det är det profetiska i Jesu 

handlande. 

c) GF är inte upphävt, men det måste förstås i ljuset av Guds verk i och genom Jesus. Det är 

Jesus som frälser, inte budorden. När vi lär känna Guds frälsning i Jesus får vi nytt ljus över 

buden. Då blir de inte tunga utan goda och nyttiga regler. 

 

3. Den nya människan (de kristna) tänker på människors bästa. 

a) Jesus är vårt exempel och föredöme. Han tänker inte på sitt eget bästa. 

b) Det finns många goda människor men till sitt väsen är människan sig själv närmast. Den 

nya människan är ny när hon fått ”ett nytt hjärta och en ny ande”. Visserligen inte fri från sin 

köttsliga natur, men underställd sin Herre. ”Allt förmår jag i honom som ger mig kraft”. 

c) Ska jag behöva ge efter på mitt? Ja, just däri ligger den kristna friheten! 

 

Till sist: Varje söndag är en påminnelse om att en gång ska den eviga sabbaten bryta in, Hebr 

4:9. Då upphör allt slit och all möda. Då försvinner sorger och bekymmer för alltid. När den 

eviga sabbaten kommer uppfylls det tredje budet. Den eviga sabbaten fylls med frid och 

glädje. 


